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voorgelegd aan de Minister en de Staatssecretaris over de Begroting 
Ministerie van Infrastructuur en Milieu 2017 (Kamerstuk 
34 550 XII). 

De voorzitter van de commissie,
Van Dekken 

De griffier van de commissie,
Tijdink 

 
 
 
 
 
 
nds-tk-2016D35486 1



Nr. Vraag 

1 Kunt u per beleidsartikel aangeven wat de vrije budgettaire ruimte 
is? 

2 Hoe groot is het totale budget van het Actieplan Luchtkwaliteit? 
3 Wat was de toegevoegde waarde in euro’s en medewerkers van de 

twee mainports (havenbedrijf Rotterdam en Schiphol) en de 
brainport Eindhoven in 2015? 

4 Is de filedruk ook meegewogen bij de beoordeling door het World 
Economic Forum van onze infrastructuur? 

5 Wat is de doelstelling van het Toekomstbeeld Openbaar Vervoer? 
6 Binnen welke kaders dient het Toekomstbeeld Openbaar Vervoer te 

worden vormgegeven? Wordt hierbij rekening gehouden met 
nieuwe technologieën, zoals de zelfsturende auto’s? En wordt 
rekening gehouden met het ontschotten van de Wet personenver-
voer 2000, met andere woorden, wordt de bescherming van de 
hoofdinfrastructuur van het spoor hierbij in stand gehouden? Zo ja, 
waarom? 

7 Kunt u een overzicht geven van de financiële bijdrage die de 
overheid levert aan het spoorvervoer, per Nederlander, per reiziger 
en per reizigerskilometer? Kunt u hierbij ook de opbrengsten voor 
de overheid dan wel de eigen bijdrage van de reiziger aangeven? 

8 Kunt u een overzicht geven van de financiële bijdrage die de 
overheid levert aan het tramvervoer, per Nederlander, per reiziger 
en per reizigerskilometer? Kunt u hierbij ook de opbrengsten voor 
de overheid dan wel de eigen bijdrage van de reiziger aangeven? 

9 Kunt u een overzicht geven van de financiële bijdrage die de 
overheid levert aan het busvervoer, per Nederlander, per reiziger 
en per reizigerskilometer? Kunt u hierbij ook de opbrengsten voor 
de overheid dan wel de eigen bijdrage van de reiziger aangeven? 

10 Wat zijn de kosten per automobilist voor de transitie naar de 
nieuwe brandstoffenmix tot 2020 en tot 2030? Wat zijn de kosten 
van de nieuwe brandstoffenmix en voor wiens rekening komen 
deze? 

11 Kunt u een overzicht geven van de financiële bijdrage die de 
overheid levert aan het wegverkeer, per Nederlander, per reiziger 
en per reizigerskilometer? Kunt u hierbij ook de opbrengsten voor 
de overheid dan wel de eigen bijdrage van de reiziger aangeven? 

12 Hoe actueel zijn de verkeersmodellen waarop de voorgenomen 
wegenuitbreidingen zijn gebaseerd? 

13 Op welke wijze zijn en/of worden de studies en prognose over het 
afnemende autobezit verwerkt in de plannen om nog meer asfalt 
aan te leggen? 

14 Kan onderbouwd worden dat de verwachting van het Kennisinsti-
tuut voor Mobiliteitsbeleid (KiM) dat de files tot 2020 verder 
groeien tot 10% boven het niveau van 2010 wordt ondervangen 
door de huidige investeringen van het kabinet in mobiliteit? 

15 Kan de berekening verstrekt worden op basis waarvan is geconclu-
deerd dat er 717 kilometer aan extra rijstroken is opengesteld? Kan 
daarbij ook aangegeven worden in welk kabinet besloten is tot de 
aanleg van die rijstroken? 

16 Wat was de totale (publieke en private) Nederlandse bijdrage aan 
klimaatfinanciering in 2015? 

17 Hoeveel procent van de totale Nederlandse begroting wordt 
besteed aan klimaatgerelateerde uitgaven? Hoeveel via 
innovatiebeleid? 

18 Hoeveel werknemers werken in de zogenaamde fossiele industrie? 
Kan een uitsplitsing worden gemaakt naar sector en naar 
opleidingsniveau? 
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19 Hoeveel werknemers werken in de kolencentrales? Kan een 
uitsplitsing worden gemaakt naar opleidingsniveau per 
kolencentrale? 

20 Hoeveel werknemers werken in de Rotterdamse haven? Kan een 
uitsplitsing worden gemaakt naar opleidingsniveau en 
sectoronderdeel? 

21 Hoeveel banen zijn het komend decennium te verwachten in de 
zogenaamde «groene» sector en als gevolg van de energietransi-
tie? Is een uitsplitsing te maken naar sector, bijvoorbeeld in de 
installatie, woningisolatie, maakindustrie, dienstverlening 
enzovoorts? 

22 In hoeverre zult u de adviezen van de Gezondheidsraad rondom 
het meewegen van gezondheid in de inrichting van ons land 
(najaar 2016) verankeren in de Omgevingswet? 

23 Welke diensten gaat u samen met overheden en bedrijven 
concreet voor weggebruikers realiseren? 

24 Waarom is niet reeds bij deze begroting de nieuwe Nationale 
Markt Capaciteit Analyse (NMCA) opgeleverd? Het zou toch logisch 
zijn om die analyse te laten aansluiten bij deze begroting? 

25 Wat is de status en stand van zaken van het Nationaal Samenwer-
kingsprogramma Luchtkwaliteit (NSL)? 

26 Kunt u de waarden van de WHO nader specificeren en aangeven 
hoe Nederland momenteel op elk van die waarden afzonderlijk 
scoort? 

27 Op welke manier zal in 2017 specifieke aandacht worden gegeven 
aan roetfilters? 

28 Op welke manier wordt het streven bereikt om de waarden van de 
World Health Organisation (WHO) te realiseren voor het perma-
nent verbeteren van de luchtkwaliteit? Welke acties worden 
hiervoor ingezet? Wanneer zullen die streefwaarden dan bereikt 
worden? 

29 Hoe wordt geëvalueerd of overal aan de streefwaarden van de 
WHO wordt voldaan en wat zijn derhalve de plannen met 
betrekking tot instandhouding/uitbreiding van het meetnet voor 
luchtkwaliteit en de frequentie van de monitoring? 

30 Kunt u een inschatting geven welk deel van de totale Nederlandse 
CO2-uitstoot wordt veroorzaakt door verkeer en vervoer? En welk 
deel door andere bronnen? Welke andere bronnen zijn dit? En voor 
de stikstofoxiden (NOx) en fijnstof (PM10)? 

31 Op hoeveel kilometer weg haalt Nederland de EU-normen voor 
NOx en PM10 niet? En op hoeveel kilometer weg zou Nederland 
niet voldoen aan de normen van de WHO, als Nederland die zou 
hanteren? 

32 Wat is, in percentages, de toename van de CO2-uitstoot door het 
wegvervoer bij een verhoging van de snelheid van 80 km/u naar 
100 km/u, van 100 km/u naar 120 km/u en van 120 km/u naar 
130 km/u? 

33 Hoe verhoudt zich de zin «Nederland zal in [het nationaal energie- 
en klimaatplan voor 2021–2030] [...] aangeven wat dit betekent 
voor hernieuwbare energie en energie-efficiëntie» tot recente 
onderzoeken (bijvoorbeeld «Accelerating the energy transition: 
cost or opportunity? A thought starter for the Netherlands» van 
McKinsey, september 2016) waarin staat dat focus op hernieuw-
bare energie en energie-efficiëntie afleidt van het belangrijkste 
doel, namelijk CO2-reductie? 
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34 Sinds wanneer streeft het kabinet, in afwijking van Europese 
normen, naar het realiseren van de WHO-waarden voor luchtkwali-
teit? In welk jaartal moeten deze waarden worden gehaald? Wordt 
hierbij ingezet op Europese afspraken of zelfstandige Nederlandse 
doelen? Wat vergt dit streven qua maatregelen en financiën? En 
hoe verhoudt zich dit met de inzet op bronbeleid om een schonere 
luchtkwaliteit te bewerkstelligen? 

35 Gaat de verlenging van het NSL tot na inwerkingtreding van de 
Omgevingswet gepaard met een aanvullend budget? Zo ja, hoe 
hoog is dit budget en hoe is dit vrijgemaakt? 

36 Voor welke voor (nieuwe) ambities en risico’s worden de 
genoemde 1,4 miljard euro respectievelijk 0,4 miljard euro ingezet? 
Welk deel is voor beheer en onderhoud? 

37 Welke maatregelen en welke hiermee gepaard gaande kosten zijn 
ermee gemoeid om in 2050 tot een volledig hergebruik van 
grondstoffen en afval te komen? Welke economische voordelen 
zijn te verwachten? Hoeveel extra werkgelegenheid levert de 
circulaire economie op en wanneer zijn deze nieuwe arbeidsplaat-
sen te verwachten? Op welke opleidingsniveaus zijn deze 
arbeidsplaatsen? 

38 Hoeveel nieuwe arbeidsplaatsen zijn te verwachten in aanloop 
naar het volledig CO2-neutraal produceren en gebruiken van 
goederen binnen de ambities voor de circulaire economie? 

39 Welk budget is beschikbaar voor het NSL? Hoe en wanneer 
worden de door de WHO vastgestelde waarden bereikt? 

40 Wat is de doelstelling van de Nederlandse klimaattop die in 
oktober 2016 wordt georganiseerd? En wat is uw inzet? 

41 Heeft de opwaardering van enkele tunnels op het hoofdwegennet 
naar categorie C nog gevolgen qua werkzaamheden en financiën? 
Zo ja, welke? 

42 Welke tunnels worden opgewaardeerd, zodat het vervoer van 
gevaarlijke stoffen niet meer door kernen gaat? 

43 Is de subsidieregeling verwijdering asbestdaken toereikend om alle 
asbestdaken voor 2024 gesaneerd te hebben? Hoeveel daken, 
danwel hoeveel vierkante meter asbestdak, kunnen/kan door inzet 
van de subsidieregeling in 2017 gesaneerd worden? 

44 Voor welke activiteiten dan wel doelstellingen wordt er aan 
Eenvoudig Beter 26,5 miljoen euro aan artikel 13, «artikelonder-
deel» en 23,8 miljoen euro aan artikel 98 «apparaatsuitgaven» 
toegevoegd? 

45 Wordt het bedrag dat ten behoeve van het programma Impuls 
Omgevingsveiligheid naar het Provinciefonds gaat in één keer 
uitgekeerd of over een aantal jaren uitgesmeerd? 

46 Hebben de bedragen die onder Ad. 9 worden genoemd betrekking 
op de 16 miljoen euro die bedoeld zijn voor de verbetering van de 
luchtkwaliteit in de steden Rotterdam en Amsterdam? Zo ja, kunt u 
inzicht geven in de bestemming en uitkering van de overige gelden 
van dit budget voor de stad Rotterdam? 

47 Ad 5: kan een toelichting worden gegeven op de ontvangsten 
Boordcomputer Taxi? Hoeveel subsidies zijn er verstrekt? En zijn de 
vrijkomende middelen vrij besteedbaar? 

48 Ad 9: zijn er resultaatverplichtingen met Amsterdam afgesproken 
inzake het actieplan Luchtkwaliteit knelpunten Amsterdam? Zo ja, 
welke? 

49 Welke activiteiten worden gefinancierd uit de 1,2 miljoen euro voor 
overige uitgaven (tabel artikel 13)? 

50 Artikel 11: kunt u een toelichting geven op inhoud, doelstelling, 
doelgroep en reden voor de overige uitgaven? 

4



Nr. Vraag 

51 Artikel 11: kunt u een toelichting geven op inhoud, doelstelling, 
doelgroep en reden voor de opdrachten algemeen? 

52 Bent u voornemens om bij de bij artikel 14 onder niet-juridisch 
verplichte uitgaven genoemde opdrachten/onderzoeken/
communicatietrajecten samen te werken met (externe) partners, 
zoals betrokken branche- en belangenorganisaties? Zo ja, op welke 
wijze gaat u hen betrekken? 

53 Artikel 16: kunt u een toelichting geven op inhoud, doelstelling, 
doelgroep en reden voor het uitvoeren van activiteiten ter 
ondersteuning van beheer- en vervoersconcessies? 

54 Artikel 16: kunt u een toelichting geven op inhoud, doelstelling, 
doelgroep en reden voor het uitvoeren van activiteiten van de 
Lange Termijn Spooragenda, toegankelijkheid en het creëren van 
een gelijk speelveld van het openbaar vervoer? 

55 Artikel 17: kunt u een toelichting geven op inhoud, doelstelling en 
doelgroep van de opdrachten voor luchtvaart? 

56 Artikel 18: kunt u een toelichting geven op inhoud, doelstelling en 
doelgroep van de opdrachten voor de Topsector Logistiek? 

57 Artikel 18: kunt u een toelichting geven op inhoud, doelstelling en 
doelgroep van de opdrachten voor de Bes-activiteiten veiligheid 
zeehavens? 

58 Artikel 18: kunt u een toelichting geven op inhoud, doelstelling en 
doelgroep van het onderzoek naar klimaat en luchtkwaliteit 
duurzame zeevaart? 

59 Artikel 19: kunt u een toelichting geven op inhoud, doelstelling en 
doelgroep van de compensatieregeling milieuzonering? 

60 Artikel 19: kunt u een toelichting geven op inhoud, doelstellingen, 
activiteiten en doelgroep van de klimaatagenda? 

61 Artikel 19: kunt u een toelichting geven op inhoud, doelstelling en 
doelgroep van de uitvoering Slimme Gezonde Stad? 

62 Artikel 19: kunt u een toelichting geven op omvang, inhoud, 
doelstelling en de verschillende organisaties voor de vrijwillige 
bijdrage aan (internationale) organisaties? 

63 Artikel 19: kunt u een toelichting geven op omvang, inhoud, 
doelstelling en de verschillende organisaties voor diverse 
internationale missies? Hoe verhoudt zich dit tot de doelstellingen 
en de inzet op het terrein inzake buitenlandse handel en 
ontwikkelingssamenwerking? 

64 Artikel 21: kunt u een toelichting geven op inhoud, doelstelling en 
doelgroep voor de uitvoering duurzaamheidsinstrumentarium? 

65 Artikel 21: kunt u een toelichting geven op inhoud, doelstelling en 
doelgroep voor de uitvoering van duurzame productketens? 

66 Artikel 21: kunt u een toelichting geven op inhoud, doelstelling en 
doelgroep voor de uitvoering van natuurlijk kapitaal? 

67 Artikel 22: kunt u een toelichting geven op inhoud, doelstelling en 
doelgroep voor de uitvoering van diverse opdrachten, waarvoor 
274 miljoen euro begroot is? 

68 Wat bedoelt u met «De uitvoering van NSL is namelijk van 
betekenis om een goede uitspraak te kunnen doen over de 
effectiviteit van het Klimaatbeleid»? Wat is de relatie tussen de 
uitvoering van de NSL en het doen van «goede» uitspraken over 
de effectiviteit van het Klimaatbeleid? 

69 Op welke wijze gaat u tegemoet komen aan de opdracht van de 
Europese Commissie om extra maatregelen te nemen om de 
doelen van de Kaderrichtlijn Water te halen, met name op het 
gebied van het verminderen van meststoffen en landbouwgif? 
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70 Kan inzicht worden gegeven in hoe de waterpeilen van de 
belangrijke watersystemen IJsselmeer, Amsterdam-Rijnkanaal/
Noordzeekanaal en het Haringvliet zich tot elkaar verhouden? In 
hoeverre verschillen de inzet en de financiële middelen om het 
peilbeheer van deze watersystemen te beheersen? 

71 In hoeverre is het bedrijfsleven betrokken bij het tot stand komen 
van de nog te verschijnen Nationale Adaptie Strategie (NAS), 
waarmee getracht wordt de Europese adapatiestrategie en 
marktkansen samen te voegen? 

72 Wat is uw inzet inzake het zesde Actieprogramma Nitraatrichtlijn? 
73 Artikel 11.01.02: wat zijn tot op heden de behaalde resultaten van 

het HGIS (Homogene Groep Internationale Samenwerking)-
programma Partners voor Water? Wat zijn de doelstellingen voor 
2017? 

74 Artikel 11.04: welke flexibiliteit wordt er nu geboden in de normen 
en meetmethoden in het kader van de Kaderrichtlijn Water? 

75 Kan worden toegelicht wat de financiële gevolgen van de 
anderhalf jaar durende vertraging bij Livedijk Rivierenland waren? 

76 Op basis van welke criteria worden opdrachten bepaald en ingezet 
om waterkeringbeheerders te ondersteunen? Wat zijn de financiële 
mogelijkheden en beperkingen? 

77 Kan worden toegelicht hoe de verschillende Noordzeelanden het 
Noordzee Interreg project faciliteren? Hoe verhoudt de inzet van 
Nederland zich tot die van de andere betrokken landen? 

78 Kan inzicht worden gegeven wat de huidige stand van zaken is op 
het gebied van internationale samenwerking en afstemming, 
binnen de Noordzeeregio, OSPAR en EU? 

79 Wat zijn de concrete maatregelen die in 2017 genomen worden om 
internationale afstemming en samenwerking te stimuleren ten 
behoeve van de milieudoelen? Welke budget wordt hiervoor 
beschikbaar gesteld? En valt dit buiten het budget voor 
ontwikkelingssamenwerking? 

80 Welk budget is beschikbaar en welke maatregelen zijn voorzien om 
te voorkomen dat microplastics in zee terecht komen vanuit 
Nederland? 

81 Welke nationale belangen met betrekking tot ruimtelijke ordening 
onderscheidt het kabinet? Op welke manier worden deze geborgd? 

82 Kunt u nader toelichten wat het betekent dat bij het Kustpact en de 
uitwerking daarvan rekening zal worden gehouden met de 
bestaande plannen? 

83 Hoeveel middelen zijn er beschikbaar voor de digitaliseringsslag 
waar met en vanuit de Omgevingswet aan gewerkt wordt? Welke 
samenwerkingsafspraken zijn hierover met de mede-overheden 
gemaakt? 

84 Welke maatregelen zijn er voorzien bij «Projecten Nota Ruimte»? 
85 Er is 218,1 miljoen euro beschikbaar voor het Digitaal Stelsel 

Omgevingswet. Is dit «nieuw» geld? Zo niet, welke verschuiving 
vindt er dan plaats? 

86 Waren dergelijke invoeringskosten voor de Omgevingswet 
voorzien? Waarom is hier niet meer geld voor gereserveerd op 
hoofdstuk XII (de begroting van uw ministerie), maar worden de 
investeringsfondsen zo hevig aangeslagen? Waar wordt de externe 
financiering voor de vervolgfase van het Digitaal Stelsel gezocht? 

87 Kunt u nader ingaan op de inzet van de laatste technologieën en 
samenwerking tussen bedrijfsleven en wegbeheerders om 
reisinformatie te verbeteren? 
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88 Hoeveel meetpunten voor de luchtkwaliteit zijn er inmiddels langs 
de snelwegen waar de maximumsnelheid is verhoogd naar 
130 km/u? 

89 Kunt u uw inzet met het Strategisch Plan Verkeersveiligheid 
2008–2020 en de Beleidsimpuls Verkeersveiligheid kwantificeren? 
Welke vermindering van het aantal verkeersdoden en -gewonden 
heeft u voor ogen en hoe verhoudt zich dit tot de streefcijfers van 
maximaal 500 verkeersdoden en 10.600 verkeersgewonden per 
jaar in 2020? 

90 Welke resultaten verwacht u komend jaar van uw inzet op smart 
mobility? Kunt u dit kwantificeren? 

91 Welke eisen stelt u aan taxichauffeurs, buschauffeurs en chauf-
feurs van contractvervoer, gelet op uw doelstelling om met 
overheden en marktpartijen te werken aan markcondities ten 
behoeve van veiligheid, bereikbaarheid en economie? 

92 Kunt u aangeven wat de budgettaire consequenties zijn van 
eventuele afschaffing van de ondernemersvergunning voor 
taxichauffeurs per 1 januari 2018? 

93 Is het Centraal Bureau Rijvaardigheidsbewijzen (CBR) voldoende 
voorbereid om per 1 januari 2017 de kosten voor een geschikt-
heidsonderzoek door te berekenen? Kan een inschatting gegeven 
worden van de kosten hiervan per persoon? 

94 Kunt u aangeven wat de gevolgen zijn van de CBR-bijdrage, 
bijvoorbeeld voor wachttijden van praktijkexamens, en kunt u een 
overzicht geven van de prijsontwikkeling van praktijkexamens? 

95 Artikelen 14.01.01: kunt u een toelichting geven op de inhoud en de 
doelstelling van het BOA wegverkeersbeleid? 

96 Artikel 14.02: op welke wijze wordt de verkeersveiligheid vergroot? 
97 Hoe staat het inmiddels met het openbaar krijgen van reizigers-

data? 
98 Kunt u de klanttevredenheid over de gedecentraliseerde treinlijnen 

afzetten tegen de klanttevredenheid over het hoofdrailnet? Wat 
scoort beter? En voor punctualiteit en kosten voor de overheid? 

99 Kunt u de cijfers en ontwikkelingen voor de indicatoren spoorvei-
ligheid kort toelichten? 

100 Kunt u toelichten wat er niet goed ging tot nu toe en waarom de 
beleidsartikelen 15 en 16 moeten worden samengevoegd? 

101 Hoe houdt de Kamer na de samenvoeging van artikel 15 en 16 
inzicht in de verschillende uitgaven aan trein en overig openbaar 
vervoer? 

102 Kunt u het verloop van de «Bijdrage uit artikel 26 van hoofdstuk XII 
aan artikel 14 Regionaal, lokale infrastructuur van het infrastruc-
tuurfonds» van 2017 tot en met 2021 toelichten? 

103 Wat is de stand van zaken van het onderzoek naar ultrafijnstof 
nabij luchthaven Schiphol? 

104 Wat is het budget voor het onderzoek naar ultrafijnstof en 
gezondheidseffecten rondom Schiphol? 

105 Onder welke begrotingspost is het onderzoek naar de gezond-
heidseffecten van ultrafijnstof begroot? Is dit budget voldoende 
om dit onderzoek naar wetenschappelijke maatstaven af te 
ronden? Wanneer kan de Kamer de uitkomsten van dit onderzoek 
tegemoet zien? 

106 Op welke wijze wordt momenteel de inspanning erop gericht om 
extra regionale luchthavencapaciteit in te kunnen zetten ter 
ontlasting van Schiphol, gegeven het feit dat 90% van het huidige 
gehanteerde plafond van 500.000 is bereikt? 
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107 Kunt u de nadere stand van zaken geven omtrent de motie-Visser 
inzake de invulling van de vierde baanregel (Kamerstuknummer 
34 098, nr. 14)? Heeft u al meer informatie hoe een en ander wordt 
doorvertaald naar een gewijzigd Luchthavenverkeersbesluit? 

108 Hoe en door wie wordt bepaald waar de middelen uit het 
leefbaarheidsfonds aan worden uitgegeven en hoe wordt 
gecontroleerd of dit doelmatig gebeurt? 

109 Leidt het moeten aflossen van de lening van de Luchtverkeerslei-
ding Nederland (LVNL) bij het Ministerie van Financiën tot hogere 
betalingen door luchtvaartmaatschappijen aan de LVNL of kan de 
lening met bestaande inkomsten worden afgelost? 

110 Voor welke leningen en tot welke bedragen staat u momenteel 
garant voor de LVNL en hoe wordt dit voor de Kamer inzichtelijk 
gemaakt? 

111 Wat is het verschil in uitstoot tussen een gemiddeld binnenvaart-
schip op gasolie en een binnenvaartschip op Liquefied natural gas 
(lng) onderverdeeld naar NOx, PM en CO2? 

112 Welke gevolgen voor gezondheid en milieu heeft het restproduct 
methaanslib dat bij lng-verbranding vrijkomt? 

113 Op welke wijze wordt lng gesubsidieerd en welk budget wordt hier 
in totaal aan besteed, inclusief eventuele subsidies van havenbe-
drijven en gemeenten? 

114 Kunt u aangeven welke eisen inzake het Reglement Onderzoek 
Schepen op de Rijn (ROSR) van de Centrale Commissie van de 
Rijnvaart (CCR) van tafel zijn door druk vanuit de regering? 
Hoeveel procent is dit van het totaal aantal eisen? 

115 Wat zijn de gevolgen wanneer Nederland uit de CCR zou stappen? 
116 Hoe kan het dat de passeertijden van de sluizen op het traject 

Rotterdam-Zeeland zijn vertraagd en hoe groot is die vertraging 
inmiddels? 

117 Gegeven de realisatie in 2015, hoe realistisch is het streven van 
85% in 2017 voor de passeertijd van de sluizen op de hoofdtrans-
portas? 

118 Hoe staat het met de verbeteringen inzake het scheepvaartregister 
en wanneer zijn de gewenste verbeteringen door gevoerd? 

119 Hoe wordt ingezet op een toename van de onder Nederlandse vlag 
varende vloot? 

120 Kunt u toelichten op welke manier er voor alternatieve voertuigen 
en brandstoffen een kansrijke omgeving wordt gecreëerd? 

121 Welke acties en maatregelen worden momenteel voorbereid, 
alsook concreet uitgevoerd, om elektrisch rijden te stimuleren? 
Welk budget is hiervoor in 2017 en daarna in totaal op de 
begroting van het Ministerie van Infrastructuur en Milieu voor 
beschikbaar? 

122 Welke groei van de aantallen elektrische voertuigen wordt in de 
komende jaren door het hierop gevoerde beleid verwacht? 

123 Wat is het energieverbruik van de industrie? Welk aandeel is dat 
van het totale energieverbruik in Nederland? Kan dit ook worden 
gespecificeerd naar elektriciteit en gas? 

124 Wat zijn de energiekosten voor de industrie? Welk aandeel is dat 
van het totaal, inclusief de huishoudens? Kan dit ook worden 
gespecificeerd naar elektriciteit en gas? 
Kunnen bovenstaande vragen ook worden uitgesplitst naar de 
verschillende sectoren? 

125 Wat is het energieverbruik van de Nederlandse huishoudens? Welk 
aandeel is dat van het totale energieverbruik in Nederland? Kan dit 
ook worden gespecificeerd naar elektriciteit en gas? 
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126 Wat zijn de energiekosten voor de huishoudens? Welk aandeel is 
dat van het totaal? Kan dit ook worden gespecificeerd naar 
elektriciteit en gas? 

127 Wat is het energiebesparingspotentieel van de Nederlandse 
industrie? 
Hoeveel méér kan er worden bespaard door handhaving van de 
huidige milieuwetgeving (de verplichting om besparingsmaatrege-
len te nemen die een terugverdientijd van maximaal 5 jaar 
hebben)? Kan dit ook worden gespecificeerd naar elektriciteit en 
gas? 

128 Wanneer denkt u dat de gemiddelde automobilist op jaarbasis zo’n 
240 euro aan brandstofkosten zal besparen ten opzichte van het 
referentiejaar 2007? 

129 Hoeveel elektrische auto’s worden de komende jaren op de 
tweedehands markt verwacht? 

130 Welke concrete doelen en resultaten zijn in de Brandstofvisie 2015 
gesteld voor de verschillende brandstoffen en modaliteiten voor 
2017? Kunt u daarbij een doorkijk geven naar 2020 en 2025? Wat 
zijn de verwachte effecten hiervan met betrekking tot CO2-uitstoot 
en de versnelling van het zero-emissiewegvervoer? 

131 Welke concrete maatregelen zijn en worden genomen in 2017 en 
verder voor de uitvoering van de Brandstofvisie 2015? 

132 Hoe wordt de vermindering van budget voor het Koninklijk 
Nederlands Meteorologisch Instituut (KNMI) met betrekking tot het 
tegengaan klimaatverandering ingezet? Welk effect is te verwach-
ten van deze daling in budget? Kan deze vermindering in budget 
worden toegelicht? 

133 Waarom wordt er geen rekening gehouden met een verhoging van 
de uitgaven op het artikel Tegengaan van Klimaatverandering nu 
het kabinet extra maatregelen moet nemen om tegemoet te komen 
aan het vonnis van de rechter in de Klimaatzaak? 

134 Op welke wijze bent u, als Staatssecretaris van Infrastructuur en 
Milieu, betrokken bij het opstellen van de extra maatregelen die 
Nederland moet nemen om te voldoen aan het klimaatvonnis? 

135 Zijn er al meer details bekend over de Nederlandse bijdrage aan de 
100 miljard euro die vanaf 2020 jaarlijks vrijgemaakt moet worden 
voor klimaatfinanciering zoals in het Verdrag van Parijs is 
afgesproken? Gaan de bijdragen genoemd onder artikel 19.02 daar 
ook onder vallen? 

136 Op welke wijze wordt de vereenvoudiging van de monitoring- en 
rapportagestructuur voor emissies bewerkstelligd? 

137 Wat zijn de economische effecten wanneer de securitykosten van 
Schiphol niet langer ten laste worden gebracht van de 
luchtvaartmaatschappijen? 

138 Hoeveel procent van de vluchten vanaf Schiphol kunnen worden 
uitgevoerd op biokerosine en hoe verhoudt zich dit tot andere 
luchthavens in Europa? 

139 Om welke reden wordt verwacht dat de uitstoot van de luchtver-
ontreinigende stof NH3 tussen 2015 en 2020 toeneemt van 117 
kiloton per jaar naar 127 kiloton per jaar? 

140 Kunt u een overzicht geven van het aandeel van de verschillende 
sectoren in de Nederlandse emissie van stikstof en fijnstof, en een 
overzicht van de kosten, inclusief gezondheidskosten, die deze 
luchtverontreiniging met zich meebrengt? 
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141 Zal het NSL zich tot de invoering van de Omgevingswet uitsluitend 
richten op de hardnekkige knelpunten (fijnstof en NO2)? Of gaat het 
NSL ook haar oude taken blijven bezigen? Als dat laatste het geval 
is, waarom? Is het dan niet efficiënter dat het NSL zich alleen richt 
op de hardnekkige knelpunten? 

142 Hoe wordt het NSL (dat wordt verlengd tot invoering van de 
Omgevingswet, die nu voor voorjaar 2019 gepland staat) de 
maanden in 2019 tot invoering van de Omgevingswet gefinancierd, 
aangezien er momenteel geen budget gepland staat voor het jaar 
2019? 

143 Bent u van mening dat de beschikbare middelen voor luchtkwali-
teit voldoende zijn voor het bereiken van de streefwaarden zoals 
die door de WHO zijn geformuleerd? 

144 Waarom is er voor het jaar 2018 aanzienlijk meer budget vrijge-
maakt voor gezonde lucht en het tegengaan van geluidhinder? 

145 Op basis waarvan concludeert u dat de beschikbare middelen voor 
de subsidie verkeersemissies (compensatie in de aanschafkosten 
van schonere bestelauto’s voor ondernemers in grensgemeenten 
van NSL-gemeenten die een milieuzone voor bestelauto’s hebben 
ingevoerd) voldoende zijn? 

146 Welke kosten gaan gepaard met het invoeren van statiegeld op 
kleine (PET)flesjes en blikjes? Welk deel hiervan bestaat uit 
investeringen gedaan door de sector zelf? Wat is de geschatte 
opbrengst voor de sector? 

147 Welk percentage van de inkoop door de overheid is 100% 
duurzaam? Is onderscheid te maken in terreinen/sectoren waar dit 
voorloopt en achterloopt ten opzichte van het gemiddelde? Welke 
méérkosten zijn verbonden aan duurzame inkoop? 

148 Welk percentage van het hout op de Nederlandse markt is 
momenteel duurzaam? Kan de groei (of eventuele daling) van het 
percentage duurzaam hout over de afgelopen 5 jaar worden 
gegeven? Waar is niet-duurzaam hout met name terug te vinden 
en in welke producten? 

149 Kunt u een stand van zaken geven van de green deal om afval op 
stations terug te dringen? 

150 Heeft het programma Duurzaam Door financiering gekregen om in 
2017 en daarna door te gaan, en zo ja, hoeveel? 

151 Kunt u toelichten op welke manier Nederland bijdraagt aan de 
budgettaire reeks Caribisch Nederland afvalbeheer ter verbetering 
van het afvalbeheer op Bonaire, Sint Eustatius en Saba? 

152 Kunt u toelichten wat wordt bedoeld met «In stand houden en 
verbeteren van de vitaliteit van het «natuurlijk kapitaal» maakt het 
mogelijk om goederen, diensten of ecosysteemfuncties duurzaam 
te kunnen benutten»? 

153 Wat is bekend van eventuele kankerverwekkende eigenschappen 
van koolstofnanobuisjes (carbon nano tubes), die steeds meer 
toepassingen lijken te vinden? Kan worden aangegeven op welke 
toepassingen in Nederland wordt ingezet? Worden deze koolstof-
nanobuisjes in Nederland gebruikt in zonnepanelen? Zo ja, wat zijn 
daar de risico’s van voor mens en milieu? 
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154 Welk percentage van de Nederlandse asbestdaken is het afgelopen 
jaar vervangen? Hoeveel vierkante meter moet nog worden 
vervangen? Wat zijn de verwijderingskosten per vierkante meter, 
en gemiddelde kosten om te vervangen? 
Wat is de maximale tegemoetkoming per vierkante meter die 
particulieren kunnen ontvangen aan subsidiemaatregelen? Kan 
bijvoorbeeld aanspraak worden gemaakt op verschillende 
regelingen? Zo ja, kunnen deze onder elkaar worden gezet? Kan 
een indicatie worden gegeven van eventuele meerkosten bij 
directe plaatsing van zonnepanelen op de nieuwe daken? Welke 
subsidieregelingen zijn hiervoor beschikbaar voor particulieren? 

155 Hoeveel asbestslachtoffers telt Nederland op dit moment? Hoeveel 
nieuwe slachtoffers komen daar jaarlijks bij? Wat zijn de gemid-
delde kosten waar asbestslachtoffers voor komen te staan? Welk 
percentage daarvan wordt niet opgevangen door verzekeringen? 

156 Om welke reden is de afwijking van de minimumtemperatuur 
zoveel hoger in 2015 dan in de voorgaande jaren? 

157 Op welke manier worden vragen vanuit de maatschappij over weer 
en klimaat beantwoord? Hoe wordt voorkomen dat het KNMI 
concurreert met bedrijven of wetenschap elders? 

158 Kan inzicht worden gegeven in de ontwikkeling en de kostendek-
king van de tarieven van onder andere KIWA, ILT en CBR? En hoe 
verhouden deze tarieven zich tot de dienstverlening die deze 
instanties aanbieden? En kan worden aangegeven wat de 
wachtrijen voor een vergunning van de Inspectie Leefomgeving en 
Transport (ILT) en examens bij het CBR zijn? 

159 Hoe wordt de vermindering van budget voor het ILT ingezet? Welk 
effect is te verwachten van deze daling in budget? Kan deze 
vermindering in budget worden toegelicht? 
Hoeveel inspecteurs tellen respectievelijk de Nederlandse Voedsel- 
en Warenautoriteit (NVWA) en de ILT? Kunnen de loonkosten voor 
deze inspectiediensten worden toegelicht? 

160 Hoeveel geld is er beschikbaar voor inspectie van milieuregels, 
welke prioriteiten worden daarin gesteld, en waar is dit in de 
begroting opgenomen? 

161 Hoeveel woningen beschikken inmiddels over een energielabel? 
Welk aandeel daarvan is label A en B en welk aandeel lager dan D? 
Is onderscheid te maken naar koop, huur sociaal en particulier? 
Wat zijn de gemiddelde kosten per woning om één labelsprong te 
maken? Is daarin onderscheid te maken naar verschillende 
sprongen? Scheelt bijvoorbeeld van C naar B of van B naar A 
enorm van E naar D of van G naar F? Van welke subsidiemogelijk-
heden kunnen huiseigenaren en particuliere huurders gebruik 
maken? 

162 Wat zijn output en outcome van het CROW/KpVV (Kennisplatform 
Verkeer en Vervoer)-programma? Wat gebeurt er na 2017? 

163 Kan inzicht worden gegeven welke vrije investeringsruimte per 
transportmodaliteit (spoor, weg en vaarwegen) de verlenging van 
het Infrastructuurfonds met twee jaar biedt? En kan worden 
aangegeven welk deel is bestemd voor beheer, onderhoud en 
vervanging van de infrastructuur? 

164 Kan inzicht worden gegeven welke vrije investeringsruimte de 
verlenging van het Deltafonds voor waterveiligheid en waterkwali-
teit biedt? En kan worden aangegeven welk deel is bestemd voor 
beheer, onderhoud en vervanging van waterprojecten? 

165 Op welke wijze worden de tarieven van de ILT doorbelast aan 
ondernemers? Is hier sprake van kostendekkendheid? Kunt u een 
uitsplitsing geven per sector? 
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166 Wat zijn de maximale boetes die de ILT mag opleggen? Kunt u een 
overzicht geven van de opgelegde boetes door de ILT inclusief de 
hoogte van de boetes per sector? Kunt u deze afzetten tegenover 
het aantal controles? 

167 Kunt u de lagere onderhoudslasten van Rijkswaterstaat in 2017 ten 
opzichte van 2016 toelichten? 

168 Hoe kijkt u aan tegen de uniformiteit van regelgeving als uitgangs-
punt in relatie tot regelgeving over de Boordcomputer Taxi? 

169 Welke concrete maatregelen worden er genomen met de master-
plannen luchtvaart in Caribisch Nederland en tegen welke 
uitgesplitste kosten? 

170 Wat is de reden dat Rijkswaterstaat de masterplannen luchtvaart 
betaalt en niet de luchthaven zelf? 

171 Welk budget is vrijgemaakt voor de uitwerkingsacties in 2017 (en 
verder) van de Brandstofvisie? Kunt u dit verder uitsplitsen naar 
brandstof-/energiedrager en een korte omschrijving geven van 
waar dit geld aan besteed wordt? 

172 Is het budget wat momenteel gereserveerd is onder 19.01.02 
voldoende om de voorgenomen activiteiten uit de green deal 
elektrisch rijden in gang te zetten? Zijn er elders in de begroting 
nog budgetten hiervoor gereserveerd? 

173 Hoe gaat u de verlaging van de ontvangstenraming van de 
veilingopbrengsten van het emissiehandelssysteem (ETS) 
compenseren, nu de niet geveilde rechten niet meer in latere jaren 
alsnog geveild kunnen worden? Wat betekent dit voor het behalen 
van het klimaatdoel? Welke invloed heeft deze verkrapping op de 
prijs van emissierechten? Is er een mogelijkheid om de veilingont-
vangsten van ETS op peil te houden? 

174 Wat doet de gemeente Amsterdam met de 2 en 6 miljoen euro die 
vanuit het Gemeentefonds naar Amsterdam worden overgeboekt 
om enkele knelpinten in de luchtkwaliteit te mitigeren? Welk 
meetbaar effect heeft dit gehad op de luchtkwaliteit? 

175 Waarom neemt de rijksoverheid de kosten van het Landelijk 
Meldpunt Afval (LMA) op zich? Welke doelen dient het LMA? Hoe 
wordt hierover bericht? 

176 Wat zijn de doelstellingen van het programma Impuls Omgevings-
veiligheid? 

177 Waarom draagt het Rijk 23,6 miljoen euro bij aan een nieuwe 
fietsenstalling bij Amsterdam Centraal Station? Wat zijn de totale 
kosten van deze nieuwe stalling en wat draagt de gemeente 
Amsterdam zelf bij? 

178 Kunt u aangeven hoe het staat met de uitvoering van de motie-
Cegerek/Van Tongeren (Kamerstuk 34 300 XII, nr. 25)? 

179 Is er, gezien het feit dat u in antwoord op de motie-Visser/
Hoogland (Kamerstuk 29 398, nr. 472) over de helmplicht voor 
speedpedelecs hebt toegezegd de expertise van TNO ter beschik-
king te stellen, onderzoek gedaan naar het effect van de helmplicht 
op het gebruik van deze fiets en de daaruit voortvloeiende 
gevolgen voor de verkeersveiligheid? 

180 Kunt u de voortgang inzichtelijk maken van de uitvoering van de 
motie-Geurts/Bisschop over monstername en normen voor 
waterkwaliteit (Kamerstuk 27 625, nr. 357)? 

181 Waarom heeft u er met betrekking tot de betere registratie van 
verkeersongelukken voor gekozen een opsomming van lopende 
verbeteracties te geven, in plaats van de Kamer het plan van 
aanpak te sturen waarin in de breed ondersteunde motie-Belhaj 
c.s. (Kamerstuk 29 398, nr. 509) om gevraagd is? 

182 Op welke wijze wilt u duurzaamheid in het onderwijs bevorderen? 

12



Nr. Vraag 

183 Welke middelen zijn vrijgemaakt om duurzaamheid een integraal 
onderdeel van het onderwijs te laten worden?
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